
Blue Cross (Asia-Pacific) Insurance Limited
Blue Cross (Asia-Pacific) Insurance Limited ("Blue Cross") is a member 
of The Bank of East Asia Group. With more than 35 years of experience 
in the insurance industry, Blue Cross provides a comprehensive range 
of products including life, travel, medical and general insurance, which 
caters to the needs of both individual and corporate customers.

Blue Cross has a strong track record in the development of new 
products and tailor-made services. As a pioneer in the development of 
managed care, Blue Cross is the first insurer to develop a "Preferred 
Provider Organisation" in Hong Kong and introduce preventive health 
check-up programmes for its customers.

In recent years, Blue Cross has received major awards in recognition 
of its contributions to the fields of insurance and customer service, 
such as the Hong Kong Award for Services – Innovation Award of the 
Year, the Asia Pacific Customer Relationship Excellence Award – 
Innovative Technology of the Year, The Most Popular Travel Insurance 
Company Award, High Flyer Achievement Award – Health Insurer, the 
Caring Company and the Superbrands status, and Hong Kong Top 
Service Brand Awards – Emerging Service Brand.

藍十字（亞太）保險有限公司

藍十字（亞太）保險有限公司（「藍十字」）是東亞銀行集團成員，
於香港營運超過35年，提供多元化的保險產品，服務個人及公司
團體客戶，當中包括人壽保險、旅遊保險、醫療保險及一般保險等，
務求滿足客戶的不同需要。

藍十字擅於設計嶄新的保險計劃和服務，成績卓著，率先在香港
成立「醫療護理網絡」，同時是首間為客戶提供預防性身體檢驗服
務的保險公司。

藍十字近年屢獲殊榮，曾獲頒保險業及服務業多個主要獎項，例
如「香港服務業獎 ─ 創意獎」、「亞太顧客服務協會 ─ 最佳創意
科技獎」、「最受歡迎旅遊保險公司大獎」、「傑出企業成就獎 ─ 
醫療保險」、「商界展關懷公司」、「超級品牌」及「香港服務名牌
選舉 ─ 最具潛質服務品牌」等。
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MOTOR VEHICLE INSURANCE PROPOSAL   汽車保險投保書

MOTOR Vehicle Insurance

Under the Motor Vehicles Insurance (Third Party Risks) Ordinance 
(”the Ordinance”), all car owners must insure his or her liability
for the property damage, death or bodily injury of third parties. To
meet your needs, Blue Cross offers two types of insurance for
your selection.

1) Third Party Liability Coverage
To protect you against the liability for the death or bodily 
injury of third parties and also third party property damage 
under the Ordinance.

2) Comprehensive Coverage
To protect you against theft and any accidental loss or 
damage to the insured car, in addition to the third party 
liabilities.

Our Motor Vehicle Insurance is easy to apply. With Blue 
Cross, you and your vehicle will enjoy all-round coverage. For 
a smooth ride ahead, simply complete and send us the 
quotation form. Our representative will contact you shortly to 
assist in the application for your most desired insurance.

汽車保險

根據《汽車保險（第三者風險）條例》，每位車主都必須投保汽

車保險，保障因駕駛導致第三者人身傷亡或財物損毀而負上的

法律賠償責任。

藍十字汽車保險迎合您的需要，提供兩項投保選擇：

1) 第三者責任保障

為引致第三者死亡、受傷或財產損毀的法律責任提供保障。

2) 汽車全險保障

除第三者責任保障外，保障範圍還包括盜竊及意外引致受保

汽車的損毀。 

藍十字汽車保險投保方法簡易，讓您及座駕安享全面保障。要

駕駛無憂，請即填妥及交回投保書，我們將盡快與您聯絡，協

助您早日辦妥投保手續，獲得最合適的保障。
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■ 「汽車保險投保書」由香港獲授權之保險商 — 藍十字（亞太）保險有限公司承保。
Motor Vehicle Insurance Proposal is underwritten by Blue Cross (Asia-Pacific) Insurance Limited, an authorised insurer in Hong Kong.

■ 此單張僅在香港派發。派發此單張並不構成亦不應被詮釋為在香港境外出售、游說顧客購買或提供任何保險產品。藍 十字（亞太）保險有限公司乃友邦
保險控股有限公司之子公司，與Blue Cross and Blue Shield Association 及其任何關聯公司或持牌人並無任何關聯。
This leaflet is for distribution in Hong Kong only. The distribution of this leaflet is not and shall not be construed as an offer to sell or a solicitation to buy or a  provision 
of any insurance product outside Hong Kong. Blue Cross (Asia-Pacific) Insurance Limited is a subsidiary of AIA Group Limited. It is not affiliated with or related in any 
way to Blue Cross and Blue Shield Association or any of its affiliates or licensees.

■ 當藍十字就保單提供的保險（包括支付任何賠償或提供任何保障），將使藍十字面臨聯合國決議下或歐盟、英國、美國或適用於藍十字的任何司法管轄區的貿易或
經濟制裁、法律或法規項下的任何制裁、禁制或限制，或承受該等風險時，則藍十字不得被視為就該保單提供保險（包括支付任何賠償或提供任何保障）。
Blue Cross shall not be deemed to provide cover (including not to pay any claim or provide  any benefit), when the provision of such cover would expose Blue Cross to 
any, or any risk of, sanction, prohibition or restriction under United Nations resolutions or the trade or economic sanctions, laws or regulations of the European Union, 
United Kingdom, United States of America or any jurisdiction applicable to Blue Cross. 

注意 Note：



Note: 

 This leaflet is for reference only. Please refer to policy for the exact terms and conditions and 
the full list of policy exclusions. For more information or a copy of the policy terms and
conditions, please call Blue Cross Customer Service Hotline at 3608 2988.

 Should there be any discrepancy between the English and the Chinese versions of this leaflet, 
the English version shall apply and prevail.

注意：

 本單張只供參考之用；有關詳盡條款及細則及所有不保之事項，概以保單為準。如有查詢
或欲索取保單條款及細則，請致電藍十字客戶服務熱線3608 2988。

 本單張的中英文版本如有差異，以英文版本為準。

Hospital Income Plan “Plus” is underwritten by Blue Cross (Asia-Pacific) Insurance Limited, an 
authorised insurer in Hong Kong.
「倍安心住院入息保險計劃」由香港獲授權之保險商，藍十字（亞太）保險有限公司承保。

MD069/01.2013

倍安心住院入息保險計劃

Hospital Income Plan “Plus”

2013年1月1日生效
With effect from 1 Jan 2013

Major Exclusions

1. Hospitalisation during the first 12 months of insurance arising from 
any pre-existing conditions.

2. Congenital abnormalities (except Hernias, Strabismus and 
Phimosis).

3. Physical or other examinations of a routine or preventive nature.
4. Intentional self-inflicted injury, while sane or insane.
5. Chronic alcoholism or drug addiction.
6. Pregnancy, childbirth, abortion or complications therefrom.
7. Mental disorders and rest cures.
8. Cosmetic, plastic or elective surgery.
9. Venereal diseases.
10. HIV-related illnesses including AIDS and/or any mutations, 

derivation or variation thereof occurring within the first 5 years from 
the policy effective date.

11. Any act of war, riot or civil commotion. 

主要不保事項

1. 受保前已存在之傷病而需在保險期首12個月內住院接受治療者。

2. 任何先天性疾病（疝氣、斜視及包皮開口狹窄除外）。

3. 例行或預防性質之體格檢查或其他檢驗。

4. 無論是否在神志清醒的情況下造成之蓄意自我毀傷。

5. 長期酗酒或濫用藥物。

6. 懷孕、生育、墮胎或有關併發症。

7. 精神錯亂及休養治療。

8. 美容手術、整形手術或隨意選擇之手術。

9. 性病。

10. 受保後首5年內所有與後天免疫力缺乏症病毒有關之疾病，包括愛

滋病及／或任何身體變化、衍生病徵或異常狀況。

11. 所有戰爭、暴亂或騷動。
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藍十字（亞太）保險有限公司（「藍十字」）乃友邦保險控股有限公司之子公司，
於香港經營保險業務逾50年，致力為個人及企業客戶提供多元化的保險產品及
服務，包括醫療、旅遊及一般保險。藍十字屢獲殊榮，其保險產品及服務均獲
廣泛認同。

藍十字在2022年獲得保險行業國際信用評級機構和信息提供商AM Best授予財務
實力評級及長期發行人信用評級分別為A（優秀）及「a」（優秀）級別。有關最
新評級，請瀏覽www.ambest.com。

Blue Cross (Asia-Pacific) Insurance Limited (“Blue Cross”) is a subsidiary of AIA 
Group Limited. With over 50 years of operational experience in the insurance 
industry, Blue Cross provides a comprehensive range of products and services 
including medical, travel and general insurance, which cater to the needs of both 
individual and corporate customers. Blue Cross’ success in insurance products and 
services is reaffirmed by numerous awards and accolades.

In 2022, Blue Cross was assigned the Financial Strength Rating of A (Excellent) and 
the Long-Term Issuer Credit Rating of “a” (Excellent) by AM Best, a global rating 
agency and information provider with a unique focus on the insurance industry. For 
the latest rating, please access www.ambest.com.




